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Zobowiqzonia wydziału TG P-4 
~ozwoliły innym na wykonanie planu rocznego 

Poważną przeszkodą w wyko
nawstwie planów jest bardzo 
często brak oprzyrządowania. 
Ileż to razy na wydziale pro
dukcyj"nym można spotkać bez
c~ie stojącą tu i ówdzie 
obrabiarkę, z powodu braku 
frezów czy uchwytu. Bryga
dziści wpisują wtedy do książ
ki przestoje. 

n ego przestoju z powodu braku 
nanęl1Zi czy uchwytu", To była 
ogólna tresc ZObowlązania. Ze
by je wykonać, postanowiono 
przeostrzyć ponad plan' kilka
set narzędzi ' oraz wyremonto
wać kilkadziesiąt uchwytów. 
ł'omimo to mogły się jeszcze 
trafiać narzędzia, których bę
dzie brak. Dlatego też powoła
no do życia specjalnego dys
pozytora, który utrzymuJąc ściS-
ły kontakt z wydziałami był 

Kiedy IX Plenum powzięło 
uchwałę o zwołaniu II Zjazdu 
PZPR, zatoga masowo zaczęła 
podejmować zobowiązania dla 
uczczenia tak ważnego wyda- ,zawsze zorientowany w pozyc-
rzenia. Zobowiązania szły w jach narzędzi grożących awarią. 
ogromnej większości w kie- Oprócz tego codziennie otrzymy 
runku zwiększenia wydaj - wano z produkcji wykaz pil-
ości oraz wykonania planu 

rocznego przed terminem. Nie nych narzędzi. Pomyślano jesz-
jeden jednak myślał z niepoko- cze dalej. Celem likwidacji 

ewentualnych awarii S worzono 
5-osobową brygadę dyżurną na 
trzy zmiany, która każdą awarię 
likwidowała z miejsca. 

Tak więc wydział TG P 4 re
alizując swe zobowiązania przy
szedł z pomocą wydziałom pro- j 
dukcyjn ym, k tór e zaopatrzone 
w narzędzia mogły wykonywać 
swe plany, realizować zobowią_ 1 
zania, co w r ezu1tacie przY- I 
niosło wykonanie p lanu roczne-
go przez cały zakład. I 

Z tego przykładu widać, że 

nie byliśmy gołosłowni pisząc 

w jednym z poprzednich nume
rów, że dzięki masowo podję

tym zobowiązaniom mogliśmy 

wykonać swój plan. (p) 

jem, co to będzie, gdy zepsutego ---------------------------

narzędzia nie będzie od ręki I W • 
.czym . zastą~ić? Zn?w przest?j r O C Z n I c II 
1 byc moze - mewykoname I 
zobowiązania. IV' t t d' " d' . ., ym ygo nlll mllll Zl('~'ląta 

Ale obawy pozostały tylko rucznica l . 
obawami, bo... ...'yzwo e/lla mlszego 

Tak .iak wydziały produ (:yj_ miasta spod okupacji hitlerows· 
ne. tak i wydziały pomocnicze kiej. Armia Radziecka potrżnyl1l 
podejmowały zobowiązania. A uderzeniem zada la dalszlj pot f z
między innymi i wydział TG P4. ny cips armii hitlero;.;.'skiej I~nj
Zebrana na masówce załoga ska hitlerowskie zostuly rozbite . 
radziła nad tym, :i;łkie zobowiąza a czę·~ć ..c' popłochu ~'ycofała sle 
nia podjąć. Wszyscy zgadzali się I Varlpszla upragniona wolność: 
na jedno: zobowiązania muszą Ku dll kto koc/wl ..:.'nln{J.~ć, oj-
być r a lne, mu zą pnyczYl\iCó czyznę i lud odetchnąl z ulgą i za

się do wyk on ania zObowiązań brał się do prucy nad ndbudo .. ::ą 
przez wydziały .p~OdUkCy!ne. I ze Zlli~zcz.c_:L /las~ej gnspodarki, 
Wreszcie postanowilI: "ani Jed- /lad r;;prowudzemem nowego I 

sprawiedliwegu ustroju Rozpo 
częła się gorąca, (lełllu samozapur
cia praca pod kiern(;)nictwem 1/(/ KOMUNIKATY 

RADA ZAKŁADOWA ZA 
WIADAl\IIA. ZE P UNKT PO
R AD PR WNYCH CZYNNY 
JEST CODZIENNIE OD 7-ej 
DO 15-ej W LOKALU RE
DAKCn GAZETY ZAKŁA
DOWEJ "NA TRAZY PO
KOlTJ" A PONADTO W 
CZWARTKI W GODZINACH 
15 - 16 DO DNIA 1 MARCA 
BR. .. .. • 

REDAKCJA PRZYPOl\fi-
N A. ZE .,WIELKI KONKURS" 
Z NAGROD~U OGŁOSZO
NY PRZEZ NAS TRWA NA

sz'!j partii. 

Robotnicy szli do fabryk, by je 
podź~'ignąć z gruzów, by na no
wo zacząć produkować. ale tym 
razem już dla siebie. 

Zacząl się burz/iu.:y roz;,::ój nu
~zej f!ospodarki. Uruchamiano I 

rozbudowy;..;:a/lO Coruz lu no~e Zfl

kłady, które zaczęły tętnić nou.'ym 
życiem. 

Tempo budownict~'a gospodar
czego Gl Polsce jest lak sz/{bkie, 
że czlo~'iek nieraz nie zau ... ·aża 
że li'okól.powstają coraz to IlOW~ 

DAL. 
TERl\UN 

PRAC MIJA 
MARCA BR. 

KŁADANIA zakłady. szkoły, szpitale, stadiony. 
W DNIU 1 osiedla robotnicze. l tych zakła-

dów jest z każdym rokiem coraz 
więcej. Na polach, gdzie przed tym 

yzwolenia 
kolijsały i(' zlociste zbazlI od liO
:.:JiC;<'1l u:iatru. dziś po(;)staje Nowa 
Iluta. lI"ierzbIClJ. Po .. ;:stają coraz 
to 11Ou.'e huty i kopalnie. elektmw
I.ie i fahryki maszyn, cementou!1lie 
i fabryki chemicznp j' 0.:.'11'1". ~'iele 

innych. 

Nusz zu/dad ;,:) tym czasie molo, 
że zostal odIJudo;..:.'uny, ale zostal 
takle zrekonstraov..a/lij. O[rZllmal 
nO<J.!oczcsllC urządzenia, n01.iJ~lzale, 

;..:.' którtjc!z pracuie sit.' coraz ;;"ij
godniej i lepiej. 

Mamy bardzo duże IJSlClU/l/rcia, 
które /la leży zawdzięczać ofiamej 
pracy mas pracujących, bezinte

reso!;:flo!i i szczerej pOlllocy Związ
ku R,adzieckiega Z;,;,'iązek Radziec
ki prZYlllósl Ilum 1.iJolnof;ć, pomóf!ł 
nam u' odbudowie tak jak dziś <..' 

rnzbudo,;.!ie /la zego potencjalu 
f!ospodorcZ?f(O. Niema już chyba 
/likogo w Polsce, kto> by tego nie 
Glidziul i nil' przekonal sir o tym 
naOCZnte. 

Caly naród polski, radomiacy i 

/lasza załogo ocenia to Ilależycie 

l 0:.;.' dniu -, yzwolenia z wdzlęcz
no.9cią zg wyz;,,:,'olenie i bl!zintere
sowną pomoc śle gorące pozdro

UJienia .... :szystkim narodom Z,~'iaz
ku RadZieckiego I życzy dalsz;ch 
sukcesów nad utrlt'aleniem pokoju. 

(maw) 
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Po wyboraCh: 
do władz związkowych, 

pnys ! ępUj emy 

do s7kolenia al-tywu 
związkou:ego 

W dniu 5 bm. w Domu Kultu
ry naszych zakładów odbyła się 
odprawa i przeszkolenie wykła
dowców szkolenia związkowe
go. 

Przybyli na nią wykładowcy 
nie tylko naszego zakładu, ale 
również z Odlewni Radomskich. 
Biura Projektów, T-9, "GerIach" 
z Drzewiey. 

Otwarcia dokonał tow. J. Woj
teczek. Następnie zabrał głos 
tow. E. Damentko, kierownik 
naukowy szkolenia, wygłasza
jąc wykład na temat: "Crle, za
dania i organizacja masowego 
zkolenia związkowego". 
Tow. J, Korsakowa przeprowa 

dziła wykład o organizacji i 
metodach przeprowadzani:ł za
jęć na kursach masowych. Wy
kład został uzupełniony zaję
ciem praktycznym. 

Tak więc w najbliższych 
dniach rozpoczniemy zajęcia na 
następujących kur ach: 

- dla mężów zaufan ia, - d la 
delegatów socjalno-ubezp iecze
niowych i k omisji, - dla po
łecznych inspektorów llracy, -
dla organizatorów kulturalno
oświatowych, - dla r adców 7.:1.
kładowych, członków komisji 
wspÓłzawodnictwa komisji 
płl\c i umów zbiorowych. 

Zyczymy naszemu aktywowi 
związkowemu owocnych wyni-
ków w ich pracy. (t) 

Bierzmy z fa ich 
przykład 

T ow. Stefan Wiatrek, tokarz 
z wydziału TG Pl, pragnąc ucz
cić n Zjazd PZPR oraz wyra
żając wdzięczno 'ć Rządowi za 
obniżkę cen podjął zobowiązanie 
wykonać swój plan r oczny do 
22 li!lca br. 
Jednocześnie ·tow. Wiatrek 

wzywa wszystkich pracowników 
naszego zakładu do podejmowa
nia podobnych zobo\)'iązań. .. .. 
Załoga wydziału TM 3 wyko

nała swoje zobowiązania podję 
te dla uczczenia. II Zja.zdu Partii 
w dniu 9 bm. 
Wydział TP 3 swoje zobowią

zania wykonał już w dniu 30 
grudnia 1953 r . w 112 proc. 
Dałsze m eldunki napływają. 
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Nasi pracownicy mówią na temat 

Jak będę. realizował wytyczne IX Plenum? 
-Tow. Irena Kozicka, mąż za- la dla matek pracujących na 

ufania działu socjalnego po- dwie zmiany. Liczba dzieci 
wiedziała m. 'L: w przedszkolach wzrośnie o 20 

IX Plenum zwraca uwagę na proc. 
zagadnienie rozwoju budownict- Rozwinie się także teatr 
wa socjalnego i placówek soc- kukiełkowy przy Domu Kultu
jalnych jak żłobków, przed5'zko- ry. W bieżącym roku dochód 
li, świetlic dziecięcych itp. uzyskany z imprez tego teat-

Nasz dział razem z k0rnlSJ<t rzyku został przeznaczony na 
socjalno-ubezpieczeniową pod- naprawę radia. 
jął szereg zobowiązań z okazji Również w kolonii Szklarska 
II Zjazdu PZPR. Mają one na Poręba zajdą liczne zmiany na
celu usprawnienie pracy na- korzyść. Domy kolQnijne Qtrzy
szych placówek socjalnych, pod- mają potrzebne rządzenia i no 
niesienie ich na wyższy poziom. we umeblowanie dostosowane 
Jednym z tych zobowiązań jest dla dzieci. 
spowodQwanie usunięcia szere- Delegaci socjalnQ-ubezpiecze
gu usterek technicznych na po- niowi zobowiązali się do dyżu-
szczególnych wydziałach, w rów zarówno w ambulatorium 
u~ządzenia~h sanitarno:-higie- przyzakładow m jak i w 

niem jest, aby w przyszłym ro
ku nie było już żadnych niedo
ciągnięć. Załoga jest zdyscyplino 
wana. Bierzemy udział we 
wszystkich akcjach zobowiąza
niowych, w pracach rolnych 
w Wośnikach itp. BumelanctwQ 
i łazikowstwo zostało juz zlikWl 
dowane.· Dyscyplina pracy po
prawiła się znacznie. 
Urządzamy codziennie prasow 

ki. Gorzej, że OZR nie aba 
o nas i codziennie nie zaopat
ruje nas w dzienniki i czaso
pisma. . W świetle IX Plenum 
rozwój naszego punktu usługo
wego, jego rQla dla świata pra
cy ma duże znaczenie Chcieli
byśmy s'Woje zadania jak naj
lepiej wypełniać. 
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Na zdjęciu l 

tow Ryszard Kowalik 
. mczn~ch, Jak uszkod~ema na- kQmisjach le:arskich w celu 

tryskow, w urządz~mach cen- · likwidacji niedociągnięć. 
tralnego ogrzewam a, w szat
niach itp. Przyczyni się to 
niewątpliwie do podniesienia 
warunków higienicznych w na

Obecnie największą troską 
nasrzego działu jest choinka no': 
woroczna. Chcielibyśmy, by wy
padła naj okazalej, aby była do
wodem rosnącej ciągle troski 
i opieki nad dzieckiem w Polsce 
Ludowej. 

Ci, którzy' się najbardziej przyczynili 
szym zakładzie. 

W dziedzinie opieki nad mat
ką pracującą i dzieckiem za
planowano nowe placówki soc
jalne - przedszkole nową 
świetlicę. 

Przewiduje się w najbliższym 
czasie zorganizowanie przedszko 

Sekcja kino-fotograficzna 
rozwija się coraz lepiej 

Nowopowstała sekcja kino
fotograficzna w naszym Domu 
Kultury rozwija się coraz le
piej. W każdym tygodniu w 
środę odbywają się wykłady 
prowadzone przez tow. Michała 
Włodarkiewicza. 

Ostatnio sekcja otrzymała 
aparat projekcyjny do wyświet
lania filmów. W Domu Kultury 
Wykańcza się pomieszczenie na 
~racownię fQtograficzną. 

Zarzad sekcji zwrócił się do 
tow. gen. Jaroszewicza - Vice 
prezes;.) Rady Ministrów tow. I 
Pilawki, przewodniczącego 
ZG ZMP, tow. Jet1rasa, I se- I 
krełarza KM PZPR, tow. J. 
Trzepałki - I sekretarza KF. 
tow. Jackowskiego ~ dyrekto
ra zakładu l tow. M. Siedlaka. 
o objęcie patronatu. Opieka ta 
pozwoli na jeszcze lepszy roz
wój tej pozytecznej sekcJl 

do WIJkonania phmu rocznego 
.§ ł"'L IW E ., H , 

Tow. Józef Szary pracuje w 
lZydziale TP 9 już przeszło rok, a 
"({ '-zakładzie od 1946 r. Swą pracą 

* * * bardzo przyczynił się do wykona-
Tow. Czesław Wojewódka, nia planu rocznego te' swoiin wy-

dziale. 
kierownik krawieckiego punktu Trudności mieli do pokonaniu 
usługowego powiedział m. in.: duże. Części z obróbki mechanicz-

Jestem od 2 lat kierownikiem nej przychodziły zwykle zbyt póź. 
krawieckiego punktu uslugowe- no. Zwłaszcza w miesiącu grudniu 
gQ. Pomieszczenia mamy dobre, roboty było naprawdę dużo. Robot· 
wygodne, obszerne, dobrze oś- niclI nawet nocowali w zakładzie. 
wietlone. 'Tylko przydałoby się, Tow. Szary pracuje w brygadzie 
aby częściej przychodziły do nas tow. Kumora. Jest to jedna z przn· 
s'Przątaczki z OZR-u. Bo co dujących brygad wydziału. \\,7 
dwa, trzy tygodnie to jednak grudniu wykonała plan w 110,9 
trochę za rzadko, proc. Sarn tow. Szary, z zarzodll 
Dużo przerabiamy ze starych ślusarz, wykonał 170 proc. normy 

materiałów. Dlatego pyłu u nas w grudniu. A wykonuje prace pre· 
nie brakuje. A przecież jest to cyzyjne, trudne technicznie do 

wykonuma. 
szkodliwe dla zdrowia naszych Takich jak tow. Szary, jest Wlę' 
pracowników. Obroty w naśzym cej na wydziale, jest więcei w za. 
punkcie są duże. Ostatnio jed- kładzie. Dzięki takim wykonaliśmy 
nak nie wzrastają· Dlatego na- nasz plan z nadwyżką. 
szym dążeniem winno być: * * * 
wzrost obrotów, bo są stosunko- Tow. Stanisław Kucharczyk z wy 
wo jeszcze' niezbyt wysokie. działu TG P4 z ożywieniem opo. 

swą pracą przyczynill się do wII
konania planu w swoim wydziale. 

lest ?: zawodu szlifierzem t pra
cuje przy pracach precyzyjnych. 

l est młody, ale posiada już liczne 
osiągnięcia. 

- Kiedy jest pilna praca, to pra
cuje również w godzinach nad· 
liczbowych -= mówi kierownik wy
działu. - Mieliśmy nieraz prace 
awan';ne i wtedy tow. Kowalik 
nie szczędził swego trudu, ani wy
siłkl/ . 

Z okazji II Zjazdu PZPR pod
jął wiele cennych zobowiązań jak 
zwiększenie wydajności pracy, 
lepsza konserwacja urządzeń. 

Mamy możność rozmawiać ?: 

nim bardzo krótko: 
- Napiszcie o tym - mówi" 

- że z pracy jestem bardzo za-
dowolony. Jako ZMP-wiec dobrze 
rozumiem, że pracować musimy 
coraz lepiej" i wydajniej. A naj
ważniejsze to chęć do pracy, wte· 
dy wszystko się zrobi _ kończy 
z przekonaniem. Pracy nam nie brakuje. Ro- ILIada jak jego wydział wykonał 

bimy oprócz nQwych ubrań, roczny plan w dniu 16 grudnia. 
wiele "nicowań", przeróbek, re- - Tego dnia pracowałem na :--_____ . _______ _ 
peracji. Staramy się pracować 2-giej zmianie. Kiedy o godzinie 
jak najlepiej. W książce życzeń J4·tej przy'szedłem do roboty, na 
i zażaleń - zażaleń w ogóle nie wydziale panował jakiś -niecodzie
ma. A pochwał dla nas wiele. rlny ruch. Zaraz na wstępie chln-

led. 

Ale to za malo. J~cze tra- pcy mi powiedzieli, że na 4 dni 
fiają się czasem takie czy inne przed ter;ninem, w.ykon.a.'iśmy zo
niedociągnięcia. Naszym dąże- j b~wlązanta . . W:lasme ~ZIS, 16 grud. 

_____ lila o godzInte 1 l-te} rano. 
Głośniki naszego Radiowęz/a 

, podały tą radosną wiadomość ca· 
łemu zakładowi. Tow. Sęto1X1ski 
podszedł wtedy do mnie i mocno 
uścisnął dłoń. 

- No stary. spisaliśmy się nie
źle. Dużo w tym waszej zasługi. Te 
205 proc. wykonania normy to wa
sza praca grupowego partyjnego 
- w dużym stopniu przyczyniły 
się do naszego sukcesu. 

- Przesad7..acie, towarzyszu. Co 
tam moja zasłul!a. Tq przecież pra
ca nas wszystkich w wydziale. 

Nasze założenit "ani jedne; 
awarii na wydziałach" ;" jego re· 
alizacja, to główna przyczyna na· 
szel<o zwycięstwa. 

W tym roku również będziemy 
się starać rytmicznie wykony<x:ać 
nasze plany. 

* 

Gospodarzem 
aparatu filmowego 
jest Dom Kultury 

Ostatnio na choinkach nowo · 
rocznych nasze dzieci podZiwiały 
filmy. Były one wyświetlane na· 
szym aparatęm projekcyjnym lJę· 
gierskie; produkcji. Aparat jest 
ocoys()kiej jakości, wymaga facho
wej obsługi i należytej k0r::.erwa. 
cji. 
Ponieważ wiele działó; jak 

BHP, klub racjonalizacji tlp. 
zgłasza pretensje do aparatu, 
kierownictwo Domu Kultury Iw· 

muni~u;e: 

Aparat będzie pod slałą, fach o. 
!~:ą opieką Domu Kultury. Kiero
wnictwo Domu Kultury prosi za· 
interesoó!'ane wydziały O zgłasza· 

me zamówień na filmy techniczne. 
naukowe, itp. 

Po ukończeniu akcji choinek 

JYa zdjęciu tow. Stanisław KI/charczyk 
Ryszard Kowalik 2 wydziału Ilo:f!orocznyclz będziemy;,;.' da l· 

I TG P4 jest jednym z tych, którzy ~71łm Ciąl!ll wyświetlać filmy 

r 3 ( 
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Transport wjta II Zjazd cennymi zobowiązaniami 
a maszynami zna jdu ją się ludzie 

Administracja osiedla Planty 
winna zwrócić na tl\ sprawę 

większą uwagę. 

Przy ulicy Gen. Waltera (daw
niej Dówkonta) są pokoje goś
cinne naszych zakładów. Przy
jeżdżają tam często goście 
z Warszawy i z innych zakła
dów pracy. 

"Stary 20" prze.jechały po 170 tgs. km. 
Samochodami "Star 20" przy
ozimy pracowników do pracy 
odwozimy ich do domu. "Sta-
mi" przywozimy z hut pilny 
ateriał do prądukcji; przywo
my do zakładu prasę i książki; 
yjeżdżamy na wieś do ną-
ych braci rolników. Samochód 

bko i sprawnie dowozi nas 
szędzie tam, gdzie tego wy

naga konieczność i dobro za
~ładu. 

Tak więc sprawne czy złe 
lziałanie naszego transportu od
ija się na plus czy minus w 
ciu zakłądu - w naszej pro

ukcji. 
Wśród załogi panuje zgodna 

pinia, że wydział transportowy 
lracuje na ogół dobrze. 

Lecz wydzia~ transportowy to 
e tylko samochody. Za ma

zynami kryją się ludzie - kle 
owcy. rObotnicy transportowi, 

chanicy. Od nich. od ich 
ostawy i pracy zależy czy 

, ransport wypełnia należycie 

we zadania. 
Skoro stwierdziliśmy, że do

re działanie transportu zależy 
rzeważnie od jego załogi, 
z drugiej strony mówimy, że 

ransport fUnkcjonuje dobrze, 
ąd wniosek, że pracownicy 

asi muszą rzetelnie podchodzić 
lo swej pracy. Ale niech mó-
'ą fakt. _ 
otóż niektóre wozy mają prze 

ieg po 170 tys. km. a prawie 
'----- ---- -

wszystkie dochodzą do granicy 
150 tys. km. Swiadczy to dobrze 
o naszych kierowcach, którzy ma 
szyną opiekują się po gospo
darsku tak jak własną. 

Na szczególne wyróżnienie za
sługują tacy kierowcy jak tow. 
Wojciechowski, posiadacz srebr
nej odznaki przodownika pracy, 
tow. Okrój, Krzemiński, Kiels
ki, Gregier i wielu innych, któ
rzy . swą pilnością i zamiłowa
niem do swej pracy wybijają 
się na czoło załogi. Ale chyba 
najlepiej o naszych pracowni
kach transportu świadczą zo
bowiązania, jakie podjęli 
w związku z II Zjazdem PZPR. 
Głównym celem zobowiązań jest 
zlikwidowanie pustych przebie
gów. 

RJerowcy wozów przywożą
cych materiały np. z hut, likwi
dując puste przebiegi zobowią
zali się zgła§.zać do eJGpozytury 
PKS celem przewożenia masy 
towarowej na trasie, kiedy ja
dą bez obciążenia. 

Pracownicy stacji obsługi zo
bowiązali się przeprowadzać 
szybko remonty, aby osiągnąć 
najwyższy współczynnik goto
wości technicznej. 

Brygady przeładunkowe zobo
wiązują się szybko i sprawnie 
przeładowywać masę towarową, 
nie dopuścić do przetrzymywa
nia wozów w przestoju, kolek
tywnie wykonywać swą pracę. 

Młodzieżowa brygada wózków 
elektrycznych postanowiła racjo 
nalnie eksploatować swój ta
bor, nie dopuścić do przełado
wań i uszkodzeń, otoczyć jak 
największą opieką swój sprzęt, 

nie dopui;cić do awarii i przes
tojów. 

Reasumując powyższe, musi-
. my stwierdzić, że transportow

cy dobrze zrozumieli swoje za
danie, a pracując kolektyymie, 
pod kierownictwem oddziało

wych organizacji partyjnych, 
rady oddziałowej osiągną re
alizację swych zobowiązań, Co 
jeszcze bardziej usprawni 1ch 
pracę· 

Józef Kozłowski 

Korespondent 

W samych pokojach i na ko
rytarzach jest czysto. Nie moż
na tego natomiast powiedzieć 
o klatce schodowej. Jest to 
przede wszystkIm "zasługą" ob. 
M. Banasiak mieszkającej w 
tym domu pod Nr 18, właściciel
ki miłego psa, który upodobał 
sobie specjalnie pierwsze piętro 
i stale go zanieczyszcza. 

Piszemy · o tym gdyż powtarza 
się ~o ciągle. "Slizgawka" na 
schodach, gdzie mieszczą się 

pokoje gościnne nie jest pożą
dana. Jeszcze goście gotowi po
sądzić nas o niechlujstwo. 

Nasz administrator Raczkow
ski powinien się tą sprawą za-
interesować. .Jed. 

Z Dziadkiem Mrozem-
na choince noworocznej 

Sala Domu ' Kultury 'roz
rzmiewa od kilku dni rados
ym gwarem dzieci. Od 2 do 10 
ycznia przychodziły one na 

'hoinkę noworoczną. W dniu 6 
m. choinka miała szczególnie 
roczysty charakter. Do dzieci 
aszych pracowników przyje
hali goście ze wsi, z gromad 

dopiecZl!ych ... 
• * '" 

Zza dalekIch gór, zza. dale-
Ich mórz przyjechałem 'u do 
as. kochane dzieci - zaczął 

rzemówienie Dziadek Mróz. -
nędzie w Polsce widziałem 
d choinkami tysil\ce rozba

wionych, szczęślIwych dzieci. .. 
amlętam dawne czasy. Tylko 

ec1 bogatych ludzi opływały 
e wszystko. A dla dzieci z 

uteryu, z fOlwarcznych czwo-
ków nie było uśmiechu ani 
ośeł... .Jestem Już bardzo, 

rdzo stary i cIeszę się, że do
łem dObrych czasów ... 

* • • 
Dzieci przybywało coraz wię

.ei Muzyka gra walca. Dzieci 
zymają się za ręce. Olbrzvmie 

ola wirują w -tańcu. Migają 
arwne sukieneczki dzipwczy
~ek. Krakowianki. Koloro

chusteczki na głowach gości. 
war. Ruch . 
- A tera" cisza. Musi być tak 

icho. żeby b:vło słychać prze
łe~j a myszkę - zapowiada 
'" J. Woiteczek. 
Roz 'zyna się wYświetlanie 

iJmu reskowego dla dzieci. 

Myszka biega niespokojnie po 
skrzyni z zabawkami spoczy
wającej na strychu. 

Na zdjęciu : dzieci naszych pracowników w czasie odwiedzin 
"Dziadka Mroza" 

A cisza raz po raz jest prze
rywana radosnymi okrzykami Im 
dzieci naszych robotników z za_ I 
kładu i dzieci pracowników 
spółdzielni i rolników z Polan, -
Zakrzewa, Jedlanki ... 

nie zależało na tgm, 

Po filmie mała Weronika Ba
naszkówna z Zakrzewa dzięku
je naszym dzieciom za miłą za
bawę· 

* • 
Zbyszek Zegan wraz ze swo

im braciszkiem, Andrzejkiem, 
podchodzą do stoiska Dziadka 
Mroza. Otrzymują dwie paczki. 

- Są cukierki... 
- I jabłka też .. _ 
Z paczkami w rączkach i cu

kierkami w buziach, podchOdzą 
do innego stolika. Ciągną losy. 
Okazuje się, że każdy wygrany ... 
Piętrzą się stosy książek na 
stołach. A dziesiątki książeczek 
z obrazkami już w rękach dzie
ciecvch. Każda ma odpowiedni 
numer, taki sam, jak na wy
ciagniętej karteczce... Co za ra
dość ... 

Nie chce się opuszczać sali ... 
Na gości czekają przed gma

cłjpm samochody zakładowe. 
Ka7dy zaopatrzony w inna tab
l ic7kę: "Radom JedUńsk", 
.Fl\dom - Przvtvk" itd. We
soło wracały dzieci do swych 
domów. (id) 

czy plan będzi.e wykonany 
Cała nasza załoga włożyła 

wiele wysiłku i pracy w ostat
nich dniach ubiegłego miesiąca. 
Naszą ambicją i bonorem było 
wykonać plan produkcyjny jak 
najszybciej . 

Ale byli i tacy, niestety, dość 
liczni, którzy przedłużyli sobie 
święta na dni 24 i 28 grudnia. 
Im nie zależało na tym, aby 
plan był wykonany. Podajemy 

kilka nazwisk pracowników 
fizycznYCh. 
Bogusław Kuryś z TP-i. 

Piotr Kapusta z TP-9. Ale
ksander Nowak z TP-6, JeN7 
Słasicki z TP 7, a z pracowni
ków umysłowy~: 

Piotr Józefczyk z TT, Janaa 
Kobycki z TP-9, Julia Pierw.
cha z BT i innL 

. Koledzy, cała załoga potępia 

wasze postępowanie. 

Pracownicy chcieliby wiedzieć 
ile DapraUJdę zarabiają 

Przy poborach miesięcznych 
otrzymujemy w kopertach t. zw. 
"paski" z wykazem poborów. 
potrąceń itp. Dobrze byłoby aby 
podobne paski otrzymywać na 
premię. Otrzymujemy premię, 

potrąca się z niej podatki, któ
rych wysokość chcielibyśmy 
znać. 

WYKO NAJ PLAN! 

Sądzimy , że tego rodzaju no
wość byłaby potrzebna. 

Ur. 

I Jeszcze o radiowęźle 
Znamy wszyscy przepisy 

o tajemnicy służbowej. Tym
czasem głośnik naszego radio
węzła jest umieszczony obok 
wejścia, zbyt blisko ulicy. Nil
leżałoby to zmiemc przełą-
czyć głośnik dalej. Jed. 

http://sbc.wbp.kielce.pl
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o pierwszej po polud 

--to trochę za póź Wysiłek załogi nie poszedł na marne 
Wydział TP~8 pokonał trudności - Dowóz towarów do 

kiosków znów opóżnia sit; 
- Są bułki? W dzień sylwestrowy o godz. 

l4-ej dowiedziałem się, że o go
dzinie 12-tej wykonaliśmy rocz
ny plan produkcji w 103 proc. 

- W Redakcji chyba tego 
jeszcze nie wiedzą - pomyśla
łem - trzeba iść im powie
dzieć. 

W drodze spotkałem wielu 
znajomych komunikując im tą 
radosną nowinę. Jeden z nich 
spojrzał na mnie zdziwiony. 

- Plan rakładowy?.. Nie
możliwe... To znaczy wykonały 
wszystkie wydziały? .. 

- No, jeżeli zakład, to zna
. czy wszystkie. Czy cię to dziwi? 

- To i TP-8 też? 
Myślałem, że żartuje i po

szedłem dalej. Jednak po chwili 
zastanowienia doszedłem do 
wniosku, że znajomy miał pra
wo dopytywać się z niedowie
rzaniem o wydział TP-8, bo 
przecież ... 

* * * 
Z planami w TP-8 było zaw

sze żle. Plan tutaj stał ciągle 
pod znakiem zapytania i rzad~ 
ko był wykonywany. Jak szło 
dobrze z jednym asortymentem 
"nawalał" drugi. I na odwrót: 

by w wykonanie planu roczne
go? 

Czy dużo? Zależy jaką miarą 
to brać. Bo jeżeli chodzi o za
łogę TP-8, to wierzyli wszyscy. 

Sytuacja przedstawiała się tak: 
niektóre CZęSCl były gotowe. 
Niektórych jednak było brak, 
bez których nie można nawet 
myśleć o gotowym produkcie. 

W granicach możliwości leżało 
nadrobienie brakujących części, 
lecz było to zadanie nadzwy
czaj trudne. 

Zaczęła się praca. Inne wy
działy widząc wspaniały wysiłek 

swych kolegów przyszły lm 
z pomocą kierując tam najlep
szych fachowców. W oknie kie
rownika wydziału niejedną noc 
paliły się światła. Te same twa
rze można było zobaczyć o 6-tej 
rano i 6-tej wieczorem. Lecz 
ni~ to było najważniejsze. Naj
ważniejsze było to, że entuzjazm 
ten, ta tw.órcza inicjatywa wy
szła od robotników, nie powo
dowana żadnym poleceniem. 
WysiłeJ( ?:ałogi nie poszedł na 
marne. W ciągu miesiąca uzu-

pełniono plan prawie półroczny, 
wykonano zadanie roczne. 

• • * 
Gdy rozmawiałem o tym 

z głównym inżynierem zakładu, 
zauważyłem w jego oczach ra
dosny błysk. Ten sam wyraz 
oczu miał kierownik wydziału, 
gdy mówił mi o tych, którzy 
największy włożyli wysiłek. 

- Niema 
- Jest wędlina? 
- Niema 
Często jeszcze dają siL: 

szeć takie pytania i odpo .vi 
przy kioskach OZR-u. P ro 
ty są dostarczane prze OZR 
kiosków późno. Ale dzień 7 
pobił rekord. W dniu tym n ie 
Te kioski -otrzymały towar d 
ro ... o godzinie 13-tej, tj. na 
dzinę przed ich zamknię 

A więc: Józef Starodumow, nan Czytelnicy żądają od kier 
kiewicz, Franciszek Machnio, ni-ctwa OZR-u wyjaś ni 
Paweł Kujawiak, Edward Ci- w tej sprawie. (J 

chawa, Władysław Matusiewicz, 

Czesław Pietrzykowski, Józef , Głośniki 
Waga, ojciec i syn Proficowie, ID halach produkcyjn 
Jan Cegliński, Jan Piwoński, k d 
Bolesław Pająk, Franciszek 
Siifierczyk, młodzieżowiec Ro
jek, Stanisław Paliński i Hen
ryk Skorupski. 

Słuchając tej długiej listy 
nazwisk pomyślałem, że ludziom 
głęboko zapadły w serce słowa 
Towarzysza Bieruta, że: "plan, 
to prawo niezłomne". Słowa wy
pełniane wspaniałym czynem, 
wykonaniem planu rocznego. 

(p) 

przesz a zają ID praq 
Lubimy wszyscy muzykę, 

ra rażno płynie z naszych 
ników. Na 10 - 15 min. P 
godziną 7-mą ustawia się w 
lach maszyny._ Wymaga 
częstokroć uwagi i skupi 

A głośniki przeszkadzają 
pracy. 

Dlatego apel do naszego R 
węzła - wyłączyć gośni ki 
halach produkcyjnych p. 
godziną 7-mą. Tego doma 
się nasi mistrzowie produ 

(d 

Nie myślcie jednak, że możnaby 
tu. winić załogę. Zało~a była 
bOJowa, niedawno powstała 
organi~acja partyjna uświada- :----------------------
miała , mobilizowała pracowni
~ów. Cóż z tego, kiedy wysiłki 
Jch natrafialy na trudności zu
nełnie od nich niezaleŹlle. 
Wchodziły tu w grę ' jakieś za
wiłe "kombinacje" technolo
gi.czne, braki w oprzyrządowa
mu, parku maszynowym itd. 
itd. 

S!<u~ek tego w~zystkiego był 
takI, ze na dzień l-go grudnia 
1953 r. zaraportowane było źe 
wydział TP-8 oddał tyle g~to
wego produktu ile wynosił je
go pr~gram pÓłroczny. Na wy_ 
koname drugiego półrocza po_ 
został więc tylko jeden miesiąc. 
. Pomyślcie więc sami. Czy du
zo było takich, którzy wierzyli-

Chcemy wiedzieć 
za co płaCimy 

JeS7.C7e· o pokojach 
gościnnych 

'!' pokojach gościnny~h miesz. 
kaJ,1) również t. zw. s(ali miesz. 
kancy, nracownicy z nakazami 
pr~cy i in .. Cena za tóżko w po
kOJU, ł1.lC7nJe z opałem i światłem 
wynosi 60 zł.' 

Jest to niewiele, tó prawda, 
Z tym opałem nie jest tak 

~óŻCW? W kilku "końcowych pok'). 
Jach Jest zirMIo. Ciepło nie do 
chodzi tam wca le. ;, orzecie>. 
wszyscy zamieszkujący płacą jed · 
nakowo. 

Zima już nie na żarty i zmarz· 
nieci pracownicy zapytują dział 
AG cży nię zamierza wstawić tam 
piecyków zastępczych) 
Sądzimy, że dział ten jakoś za

łatwi t'l sprawę. Czekamy na od
powiedź. 

J ed. 

Pierwsza jaskółka nie stanoUJi o miośnie 

Od pierwszego s'ukc~su do II Ligi jeszcze dale c 
Otoczyć bo seró"" ""iękSZ~ opieką 

W aniu 3 bm. dziesiątka na
szych bokserów rozegrała swój 
pierwszy mecz z cyklu walk 
o wejście do II Ligi z Budowla
nymi z Olsztyna. 

Ze względu na to, że gazeta 
nasza jest tygodnikiem, w chwi
li otrzymania tego numeru, 
wszyscy zapewne wiedzą. że 
wygralimy 16:4, wszyscy znają 
przebiegi walk z prasy codzien
nej. Dlatel!O też nie o tym chce
my pisać. 

Chcemy się tu mianowicie za
stanowić, czy pierwsza wyso
ka wygrana upoważnia nas do 
patrzeni.a w przyszłość przez 
różowe okulary. Czy ze spoko
jem możemy oczekiwać awansu 
do II Ligi. 

Niestety, tak nie jest. Pomija 
iąc już fakt, że na drodze do 
II Ligi stoją n'am jeszcze takie zes 
poły jak: AZS - AWF, Gwar
dia. Lublin, Gwardia Białystok 
- to przede wszystkim musimy 
sobie zdać s.prawę, że mecz 
z Budowlanymi odsłonił jeszcze 
wiele błędów naszych bokserów. 

Ogólnie trzeba stwierdzić, że 
mecz stał na niezbyt dobrym po
ziomie. Napomnienia i dyskwa
lifikacje sypały się jak z ręka
wa. Było to wynikiem braku 
przygotowania u zawodników 
Olsztyna, którzy braki technicz
ne starali. się pokryć przetrzy
mywaniem, biciem głową itp. 

Jednak i nasi bokserzy nie 
błysnęli zbyt ładną formą. Po 
wygranej Wojtowicza i Paździo-

ra, przeżywamy porażkę Jaskóls 
kiego z Maćkowskim. Jaskólski 
przegrał zasłużenie. Walka ta 
udowodniła jeszcze raz, że za
wodnik ten, jakkolwiek szybki, 
dobry kondycyjnie, twardy, nie 
urpie uźywać lewego prostego, 
boi się walki na dystans. a-
tego też na treningach en 
na to zwrócić szczególną uwagę, 
bo nie każdy przeciwnik da so
bie narzucić ten styl walki. 

W wadze lekkiej startował 
Szewczyk mając za przeciwnika 
Sobczyka. Wprawdzie walkę wy 
grał, ale więcej musi bić prawą 
ręką· Tym bardziej, że walczy 
z odwrotnej pozycji. Także sła
bo jest u niego z kondycją. Przy 
lepszym przeciwniku mógłby 
walKę przegrać. 

Nie zachwycił także Sławiński 
w walce z Martyszewicźem. 
Wygrał bardzo nieprzekonywa
jąco 2:1. Zawodnik ten ma 
wszelkie szanse na dobrego bo
ksera, obecnie ma jednak duże 
braki w treningu. Powinno się 
nim zająć kierownictwo sekcji. 

W lekkośredniej, nasz zawod
nik Michalczyk przegrał 'z Mar
kiewiczem. W walce tej Michal
czyk zademonstrował bardzo 
ubogi repertuar ciosów, aperu
jąc wyłącznie prostymi. które 
przeciwnik zbijał umiejętnie. 

W półciężkiej zobaczyliśmy 
naszego Staniewskiego w walce 
z Taczakiem. Staniewski wy
grał wysoko, lecz walka nie 
była ładna. Staniewski, jak na 

reprezentanta woj. kielec' 
bije zpyt szeroko, sygnali 
ciosy i zbyt powoli je wypr 
dza. Ciosy jego bardzo c 
prują powietrze tak, że ch\\ 
mi odnosi się wrażenie j 
boksował z zamkniętymi 
ma. 

W tych kilku walkach 
trzegliśmy najbardziej ra 
braki naszych zawodników. 
ga do ich likwidacji w i 
przez odpowiedni trening i 
świadczonego trenera. 

Tymczasem Henryk KO 
nasz najlepsJY zawodnik, po: 
ca się pracy trenerskiej. 
koła musi sobie zdać sp 
ze Kozioł jest jeszcze tak 
dym i zdOlnym zawodnik' 
ze celem podniesienia jego 
lu na. MTYŻszy poziom naleź. 

oddać pod opiekę dobremu 
nerowi, a nie obarczać g 

pracą. 

Biorąc pod uwagęobecM 
tuację, należy stwierdzić. 

nasi chłopcy boksują i tak . 
rze, odnoszą sukcesy, a tr 
rady k~ła powinno być. bY 
nie zaprzepaścić. 

(pl 
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